



Über "Zum Himmel erhoben"

Der österreichische Künstler Robert Moser kommt als Artist in Residence in die At Home Gallery nach Šamorín, wo er für die ehemalige Synagoge die Rauminstallation „Zum Himmel erhoben“ konzipiert. Er errichtet in der Mitte des Raumes ein oktogonales, etwa fünf Meter hohes, innen begehbares und nach oben offenes Hängeobjekt, welches knapp über dem Boden frei schwebt. Das zarte, mit rot-orangefarbenen Pigmenten bemalte Gewebe, aus dem das Objekt besteht, wird unmerklich vom Zug der Luft im Raum bewegt und je nach Tageszeit verändert das Licht das Erscheinungsbild. Wer sich ins Innere des Achtecks begibt, befindet sich in einem Farbraum, der seine architektonische Funktion verloren hat. Und durch die Öffnung nach oben richtet sich der Blick auf einen imaginären Raum, der sich hinter der Malerei mit den Sternen am Gewölbe auftut. Die Installation im Raum der Synagoge lenkt den Blick in den Himmel und erzeugt eine spirituelle Durchdringung von oben und unten.

About "Risen to heaven"

The Austrian artist Robert Moser comes as an artist in residence to the At Home Gallery in Šamorín, where he will conceive in the building of the former synagogue the installation "risen to heaven". He will built in the midpoint of the room an octagonal, about five meter high, inside walkable und upwards open object, which will be hanging free tightly above the ground. The tender garden fleece, which is painted with red-orange pigments, is moved imperceptible by the draft in the room. And the light is chancing the appearance during the different daytimes. Who is going inside the octagon, will be in a room consisting of colors which has lost its architectural functions. And who is glancing through the aperture upwards, to that one will appear an imaginary room behind the painted stars on the arch. The installation in the room of the synagogue is directing the view to heaven and is generating a spiritual impregnation from up and below.

Robert Moser: "Risen to heaven" An Installation in the Šamorín Synagogue

At Home Gallery

= Contemporary Art Center =

Opening of the exhibition: Thursday 23rd June 2016, 19.00

Opening hours: Tuesday - Saturday 14.00 -18.00, or by appointment

The exhibition runs from 24 June to 23 July 2016.

The project was initiated by the Austrian Cultural Forum Bratislava.

At Home Gallery / Mlíecnanska 7 / Šamorín 931 01 / Slovakia

www.athomegallery.org

www.robert-moser-atelier.at



österreichisches kultur forum